
                 

Protokół Nr 18/12 
z posiedzenia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

dnia  25 września  2012 r.
odbytego w sali konferencyjnej  urzędu gminy   

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 8.00 
Zamknięcie posiedzenia godz. 1100

Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet, który powitał 
wszystkich obecnych na posiedzeniu .
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do 
protokołu oraz  Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz i Zastępca Wójta Jerzy Makowski  oraz 
Skarbnik Gminy Wiesława Łoch i w części Sekretarz Gminy Danuta Żygadło , Kierownik Referatu 
Planowania Przestrzennego Pani Mirosława Antczak  .
W części posiedzenia uczestniczył urbanista Pan   Piotr Kowalski .
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyło dwóch mieszkańców gminy .
Na  podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził quorum,  przy którym komisja 
mogła obradować i podejmować prawomocne decyzje i opinie.
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie , otrzymując materiały 
w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty.
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niżej :
Ad.1
1.Zatwierdzenie porządku obrad
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję,która odbędzie się w dniu 28 września  2012 r.
4.Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2012 roku oraz
   ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 2012-2013  
   Stanowisko komisji na sesję 
5.Ocena stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy 
   Opinia komisji na sesję 
6.Analiza realizacji budżetu gminy za I-sze półrocze 2012 roku 
   Opinia komisji 
7.Sprawy różne 
8.Zamknięcie posiedzenia komisji
Jak wyżej . 
Ad.2
Protokół Nr 17/12 z poprzedniego posiedzenia komisji tj. 12 czerwca  2012 r.  został przyjęty 
jednogłośnie tj. 5 głosami „za” bez odczytywania .
Ad.3 
Przewodniczący  komisji odczytał projekty uchwał przygotowane pod obrady  sesji, komisja 
projekty  przeanalizowała , wysłuchała uzasadnień, a następnie zaopiniowała jak niżej  :
- projekt uchwały Nr XX/170/12 w sprawie zmian budżetu gminy na 2012 r.
Bogdan Chaładus – zapytał  się  o wydatek na szkołę  w Małkocinie ,  bo jak powiedział  radny 
dopiero zakończono inwestycję, a jest już wydatek .   
Skarbnik  Gminy – wyjaśniła  ,  że to  nie  jest  wydatek inwestycyjny tylko  bieżący ,  zgodnie z 
wnioskiem dyrektora szkoły na odwodnienie terenu .
Wójt Gminy dodatkowo wyjaśnił ,że to zadanie wyszło po zakończeniu inwestycji , trzeba było 
odwodnić teren od budynku szkoły do boiska .
.
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Skarbnik  Gminy omówiła  projekt  uchwały,  a  szczególnie  zmianę  dochodów  .Przypomniała o 
kończącej się kontroli NIK dotyczącej funduszu sołeckiego  i to ,że niektóre zadania nie powinny 
być finansowane ze środków funduszu sołeckiego  i powiedziała na  temat zmiany przedsięwzięć  i 
innych uwagach . 
Komisja w/w projekt uchwały  5 głosami „za „ zaopiniowała pozytywnie , 
-  projekt  uchwały Nr  XX/171/12   w  sprawie  uchylenia Uchwały  Nr  XIV/87/08  Rady Gminy 
Stargard Szczeciński z dnia 25 stycznia 2008 roku
Komisja po  zapoznaniu  się  z pismem Wójta Gminy skierowanym do Rady Gminy w sprawie 
uchylenia  tej uchwały , 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały . 
- projekt uchwały Nr XX/172/12 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice
Komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały .
- projekt uchwały Nr XX/173/12 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Sowno 
 Zastępca Wójta – odnosząc się  do tego projektu uchwały  poinformował , że wystąpił  błąd w 
opracowaniu załącznika do ulicy Strażackiej , bo zaznaczony fragment nie stanowi drogi , a jedynie 
jest zwykłą działką. 
Wobec powyższego przewodniczący komisji zaproponował ,aby wykreślić z projektu uchwały ulicę 
Strażacką , skoro nie posiada drogi .
Członkowie komisji poparli propozycje przewodniczącego komisji i przyjęli jednogłośnie wniosek 
komisji  w  brzmieniu  jak  niżej:  (  który  zostanie  przedstawiony  podczas  obrad  sesji  przy 
rozpatrywaniu tego projektu uchwały)
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty wnioskuje,aby w projekcie uchwały Nr XX/173/12 w 
§ 1 wykreślić brzmienie pkt ) 2 tj :
„  ulica  Strażacka ,  w skład której  wchodzi  działka nr 140/5 stanowiąca własność  Gminy 
Stargard Szczeciński ; Przebieg ulicy określa załącznik graficzny nr 2 do uchwały „ 
Komisja 5 głosami „za”  zaopiniowała pozytywnie projekt  uchwały  ,  uwzględniający przyjęty 
wniosek.
- projekt uchwały Nr XX/174/12 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych
Komisja  po  przeanalizowaniu  projektu  uchwały  i  zapoznaniu  się  z  drogami  gminnymi  na 
dołączonych załącznikach – 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały .
Przystąpiono do realizacji pkt 7- Sprawy różne-  porządku posiedzenia komisji po wcześniejszym 
jednogłośnym  wyrażeniu zgody członków komisji z uwagi jak powiedział wójt gminy na obecność 
urbanisty Pana Kowalskiego , który na zlecenie wójta dokonał analizy  .
Następnie Pan Piotr Kowalski omówił przygotowane opracowanie  pod nazwą ”Analiza  uwag do 
projektu zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Stargard Szczeciński w obrębach geodezyjnych Grabowo, Małkocin i Klępino, prognozy 
oddziaływania na środowisko oraz ekofizjografii „
Powyższe opracowanie  otrzymali wszyscy członkowie komisji .
Po przedstawieniu opracowania członkowie komisji pytań nie zgłosili  uznając w dyskusji , że 
wszystko zostało przedstawione jasno jak również  wyjaśniono wiele wątpliwości , o których 
wcześniej dyskutowano , bo jak powiedział Pan Kowalski , że projekt zmiany studium zawiera 
błędy i w tej wersji nie może być uchwalony przez rade , może być poprawiony przy zachowaniu 
całej procedury .
Kolejno Pan Piotr Kowalski odpowiadał na pytania , które zostały zadane przez mieszkańców 
obecnych  na posiedzeniu komisji, m.in. pytania dotyczyły  odległości farm wiatrowych 1000 m od 
zabudowań zgodnie z obowiązującą wersją planu zagospodarowania przestrzennego województwa 
zachodniopomorskiego i odległości farmy od farmy 5 km , gdzie zdaniem mieszkańca nie byłoby 5 
km od farmy wiatrowej w gminie Stara Dąbrowa i tutaj urbanista udzielił odpowiedzi ,że podane 
odległości są tylko zaleceniami . Mieszkaniec zwrócił również uwagę na dane z innych krajów jak 
np. USA gdzie farmy stawiane są powyżej 12 km od zabudowań . Kolejno  Pan Kowalski 
odpowiadał  na wcześniej zadane pytanie na temat  szkodliwości na zdrowie ludzkie przy odległości 
500 czy 2000 m od zabudowań .
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Wobec braku pytań przewodniczący komisji podziękował Panu Kowalskiemu za udział
w komisji i omówienie analizy .
Ad.4 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski pokrótce omówił informację o działalności  Ośrodka 
Administracyjnego Szkół za I – sze półrocze 2012 r. oraz ocena przygotowania szkół do roku 
szkolnego 2012/2013 . 
Następnie odpowiadał na pytania zadane przez radnego Bogdana Chaładusa , m.in. dotyczące ilości 
godzin opiekuńczo – wychowawczych , gdzie w jednej szkole jest ich więcej , a w drugiej mniej i 
tutaj odpowiedź była jednoznaczna , że wynika to z arkuszy organizacyjnych szkół gdzie 
dyrektorzy decydowali, biorąc pod uwagę potrzeby .
Kolejno radny Bogdan Chaładus powiedział m.in.  ,że jako nauczyciel w szkole ma dodatkową 1 
godzinę SKS-u i ma etat (18 godzin) i z wypowiedzi radnego można by było wysnuć iż, czuje się 
niedowartościowany, bo zajmuje się sportem i reprezentuje w tym gminę. Podczas  różnych 
zawodów szkolnych prezentuje swoją szkołę i osiąga dobre wyniki, a tym samym daje dobrą markę 
szkole i gminie. Jak zauważył radny w innych szkołach jest  dużo więcej godzin ponad 
wymiarowych . Ponadto dodał, że podczas analizy arkuszy sam wójt mógłby w tej sprawie 
zadziałać . 
Zastępca Wójta odnosząc się do tej sprawy powiedział m.in. ,że dyrektor w ramach posiadanych 
nadgodzin może przydzielić godziny nadliczbowe.
Komisja zwróciła uwagę na pozytywny wpływ prowadzonych działań mających na celu to , aby 
dzieci z  gminy uczęszczały do szkół na terenie  gminny.
Przewodniczący podał do protokołu przyjętą opinię komisji w brzmieniu jak niżej : 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty po przeanalizowaniu na posiedzeniu komisji 
informacji dotyczącej działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2012 
roku oraz ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 2012-2013 informację przyj ęła  i 
pozytywnie oceniła działalność Ośrodka  za I-sze półrocze  jak również przygotowanie szkół 
do nowego roku szkolnego . 
Informacja stanowi załącznik do protokołu .     
Ad.5 
Przewodniczący komisji przedstawił informację dotyczącą stanu ochrony przeciwpożarowej na 
terenie gminy .
W trakcie omawiania informacji została wyjaśniona sprawa zakupu wozu strażackiego dla Pęzina – 
jak będą środki fizycznie w budżecie oraz sprawa przeglądu hydrantów na terenie gminy , która 
została wykonana .
Komisja jednogłośnie przyjęła opinię w brzmieniu jak niżej : 
Komisja Socjalno- Porządkowa i Oświaty na tym samym posiedzeniu przeanalizowała informację 
dotyczącą stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy , przyjęła i pozytywnie oceniła stan 
wyposażenia pięciu jednostek OSP i jednej jednostki zakładowej .
Informacja stanowi załącznik do protokołu .
Ad.6
Informację o przebiegu wykonania  budżetu gminy za I półrocze 2012 roku przedstawiła  skarbnik 
gminy i w trakcie omawiania   odpowiadała na pytania i uwagi oraz dokładnie przedstawiła wynik 
finansowy budżetu na koniec I półrocza 2012 r. Ponadto skarbnik dodatkowo poinformowała o 
kontroli NIK na funduszu sołeckim i zgłoszonych uwagach podczas kontroli .
Komisja Socjalno- Porządkowa przyjęła jednogłośnie  i pozytywnie zaopiniowała wykonanie 
budżetu gminy za I półrocze 2012 roku .
Ad.7 ( ciąg dalszy ) 
Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet poruszył następujące sprawy , a mianowicie :

– sprawa dotycząca  budowy świetlicy w Strumianach i remontu świetlicy w Sownie,
– naprawa dziury na betonówce w kierunku Siwkowa ,
– rozbudowa szkoły w Sownie 
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– na trasie Lubowo – Rogowo – Poczernin podciąć gałęzie wzdłuż drogi . 

Wójt Gminy odnosząc się do budowy świetlicy w Strumianach wyjaśnił ,że wniosek został 
wycofany z uwagi na brak zgody Nadleśnictwa Kliniska na realizację tej inwestycji na gruncie 
stanowiącym ich własność , a do sprawy gmina wróci w roku następnym , bo środki są 
zabezpieczone , a odnośnie remontu świetlicy w Sowno ,to 27 września 2012 r.  wójta ma jechać do 
Marszałka Województwa na  podpisanie umowy o przyznanie pomocy , sprawa dziury w Siwkowie 
to pismo do Starostwa , a sprawa przetargu na dokumentację odnośnie remontu  szkoły w Sownie , 
to jak będą środki w budżecie .      
Radny Bogdan Chaładus -poruszył temat placu pod garaże blaszane w Krąpielu , bo jak powiedział 
radny wystąpił jakiś problem . 
Zastępca Wójta – wyjaśnił ,że pani projektant zaplanowała 20 garaży w pasie drogowym i musi być 
dokonana zmiana przeznaczenia użytkowania gruntu , aby postawić garaże . 
Kolejno wójt poinformował o następujących sprawach :

– Firma „  DIREKT PHU”  w  dniu  21.09.2012  r.  złożyła  wniosek  o  ustalenie  warunków 
zabudowy  przy  zmianie  zagospodarowania  terenu  ,  polegającego  na  budowie  obiektu 
budowlanego lub wykonywaniu innych robót  budowlanych, a także przy zmianie  sposobu 
użytkowania  obiektu  budowlanego  lub  jego  części  –  wnoszą  o  ustalenie  warunków 
zabudowy  dla  inwestycji  polegającej  na posadowieniu zespołu paneli  fotowoltaicznych 
wolnostojących o mocy 280 W  każdy o mocy całkowitej do 6 MW położonej na działce nr 
3/2 w obręb Sułkowo .
-  kolejna  sprawa  dotyczyła  Państwa  Salomon  mieszkających  w  budynku  gminnym  w 
Rogowie na posesji  nr 15 ,  gdzie z uwagi  na zły stan techniczny Powiatowy Inspektor 
Nadzoru Budowlanego Starostwa nakazało opróżnienie lokalu z osób tam mieszkających i 
tutaj wójt powiedział ,że gmina czyni starania o znalezienie lokalu zastępczego ,

– odczytał pismo Zarządu Powiatu Stargardzkiego w sprawie umorzenia zobowiązania wobec 
gminy Stargard z uwagi na prowadzenie  w ramach programu inwestycji drogowej Stargard 
Sowno  i przejęcia z mocy prawa nieruchomości gminnych ( 608 500,00 zł ) i tutaj wójt 
zaznaczył ,że nie widzi możliwości umorzenia i czeka na opinię radnych ,

Sekretarz Gminy przedstawiła i omówiła sprawę dotyczącą powołania straży gminnej , gdzie m.in. 
z przepisów ustawy wynika , że rada tworzy straż po zasięgnięciu opinii właściwego Komendanta 
Wojewódzkiego Policji . Poinformowała o zatrudnieniu strażnika ,jakie by miał zadania , koszty z 
tym związane .
Członkowi komisji sprzeciwu nie zgłosili , a tym samym przychylili się do propozycji utworzenia w 
gminie  straży gminnej .
Kolejno  wójt  wyjaśnił  sprawę  poruszoną  przez  radnego  Bogdana  Chaładusa  ,  a  mianowicie 
korzystanie z boiska sportowego i szatni koło „Orlika „ .
Ad.8
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet podziękował 
wszystkim za udział i zamknął posiedzenie komisji . 

Protokołowała :                                                                      Przewodniczący Komisji 
Z. Stoczkowska                                                                         Jarosław  Kornet 
Data sporządzenia :                                                                Data podpisania : 
2012.09.25                                                                             2012 . ….....................                  


